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§ 31 Upprop och val av justerare 
Bo Bergstad utses att justera dagens protokoll. Närvaro se sidan 2. 
 

§ 32 Fastställande av föredragningslista 
Föredragningslistan godkänns.  
 

§ 33 Föregående protokoll 2020-09-01 
Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna.  
 

§ 34 Information från Välfärd Gävle 
Magnus Höijer, sektorchef på Välfärd Gävle är inbjuden till dagens 
sammanträde och inleder med att ge rådet en lägesrapport utifrån 
Covid-19. Det är viktigt att tänka på att läget generellt är osäkert även 
om det just nu är relativt stabilt med smittspridning och Covid-19 i 
kommunen. Arbetet med organiseringen på Välfärd Gävle fortgår, till 
gången till skyddsutrustning är idag god.  
 
Besöken på boendena har fungerat bra, det har inte varit någon 
anstormning av besök efter det att besöksförbudet upphävdes. 
Rutinerna på boendena fungerar bra efter att besöksförbudet 
upphävdes. Beslut har fattats om att påbörja en öppning av stängda 
verksamheter under oktober och november. För serviceresor gäller 
principen ensamresor fortfarande, här försvårar fortfarande brist på 
tillräckligt många bilar för att möta behovet och principen ensamresor. 
 
Rådet frågar om läkarkontakten och bedömning av åtgärd/behandling 
för Säbo och vård- och omsorgsboenden. Magnus svara om 
läkarkontakten och att all vård planeras individuellt. Bedöms det 
tillexempel att syrgas behöver sättas in – tydliga rutiner finns 
framtagna för detta. 
 
Vidare informerar han och svarar på den skrivelse om korttidsboenden 
so skickats från kommunala pensionärsrådet till honom i egenskap av 
sektorchef på Välfärd Gävle. Omvårdnadsnämnden kommer får 
information om detta vid kommande sammanträde.  
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 75 procent av platserna vid korttidsenhet upptas av personer 
som antingen väntar på lägenhet vid vård- och omsorgsboende 
eller som väntar på beslut om vård- och omsorgsboende 

 Majoriteten av dessa personer har fått beslut om korttidsplats 
efter sjukhusvistelse, dvs merparten av dessa personer kommer 
till korttids direkt efter sjukhusvistelse 

 De personer som väntar på beslut om plats eller inflyttning till 
vård- och omsorgsboende erbjuds lägenhet direkt vid 
utskrivning från sjukhus 

 För person i egen bostad, utan pågående sjukhusvistelse, gäller 
samma lösning  

 Om den fysiska och/eller psykiska hälsan har försämrats, och 
hemsituationen av dessa anledningar bedöms ohållbar, finns 
möjlighet att erbjuda vård- och omsorgsboende utan väntetid 
på korttids 

 Om en kortare väntetid ändå skulle uppstå, kan aktuell kund få 
mer stöd i hemmet för att klara eget boende 

 Omfördelning av resurser kommer att äga rum. Ny teknik: 
nattkamera, nyckelfria lås, inköp av livsmedel via nätet, tillsyn 
på annat sätt såväl via kamera dagtid samt möjlighet att föra 
samtal via videoöverföring  

 Projekt pågår att via sensorer följa hälso-värden digitalt. 
Målgrupp för detta projekt är personer med hjärtsvikt 

 De sviktplatser som anges i tjänsteskrivelsen är platser som kan 
komma att användas t ex när person med egen bostad inte kan 
bo kvar under pågående bostadsanpassning 

 Ekonomisk effekt för helår 2021 anges i tjänsteskrivelsen. Den 
totala kostnaden för korttidsenhet Bergmästaren uppgår till 41 
mnkr årligen 

 Vid avveckling av korttidsplatser genomförs en omfördelning av 
personella resurser 

 
Det kommer hållas en workshops för digital förnyelse dit rådet kommer 
bli inbjuden så snart Välfärd Gävle hittat former för workshopen. 
 
Rådet diskuterar samverkan på utskrivningsklara patienter 
utskrivningar (medicinskt färdigbehandlad) med Magnus. Det finns 
förbättringspotential då kommunen och primärvården kan ha mer 
kunskap mellan varandras verksamheter.  
Rådet för fram synpunkter på hur det borde finnas fler valmöjligheter 
för utskrivningsklara patienter gällande rehabiliteringsmöjligheter. 
Valmöjligheterna efter utskrivning är en individuell bedömning.  
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Katarina Stistrup inleder med att informera om hälso- och 
sjukvårdsorganisationen på Välfärd Gävle.  

 Kommunal hälso- och sjukvård bedrivs upp till sjuksköterskenivå. 
När det gäller rehabiliteringsfrågor ansvarar kommunen upp till 
primärvårdsnivå.  

 Genom lag är kommunen ansvarig att bedriva detta på vård- och 
omsorgsboenden. 

 Genom överenskommelse med Region Gävleborg och skatteväxling 
ansvarar Gävle kommun för patienter inskrivna i hemsjukvård 

 Dagtid: Sjuksköterskor och undersköterskor anställda på respektive 
vård- och omsorgsboende och inom hemsjukvården. 
Rehaborganisation med arbetsterapeuter och fysioterapeuter som 
arbetar på vård- och omsorgsboenden och inom hemsjukvården. 

 Kvällar och helger: Konsultorganisation som bemannas med 
sjuksköterskor och undersköterskor med grundanställning antingen på 
vård- och omsorgsboende eller i hemsjukvården. 
Konsultorganisationen arbetar vardagskvällar kl.15.00 – 21.00 och 
helgdagar kl. 07.00-21.00. Nattetid finns en nattpatrull med 
sjuksköterskor och undersköterskor 

 
Vidare informerar hon om syftet med förenklat beslutsfattande. Ny 
lagstiftning gav möjligheten att besluta om insatser enligt 
socialtjänstlagen genom förenklat beslutsfattande, utan utredning med 
behovsbedömning. Införandet omfattade insatserna städ, tvätt, inköp, 
matdistribution och trygghetstelefon och avlösning med upp till 12 
timmar per månad. Arbetssättet med förenklat beslutsfattande trädde i 
kraft 15 november 2019. Välfärd Gävle har genomfört en undersökning 
om det förenklade beslutsfattandet, resultatet visar bland annat: 

 Biståndshandläggare och utförare uppfattar att det innebär enklare 
hantering för främst biståndshandläggaren och den enskilde. Denna 
bild är inte entydig.  

 Uppfattningen är att insatserna inte kommer in i ett tidigare 
skede trots detta arbetssätt.   

 Införandet av befogenheten i lagstiftningen, ambitionen med den och 
underlaget i propositionen vilar på en relativt tunn forskningsbas. 

 
Underlag 
Svar på skrivelse från Magnus Höijer 2020-10-19 
 

§ 35 Information från Folktandvården 
Emelie Carlson Lejon från Folktandvården är inbjuden till dagens 
sammanträde för att ge information till rådet. 
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Hon informerar om de bidrag som Försäkringskassan har hand om: 
 Allmänt tandvårdsbidrag 
 Högkostnadsskydd 
 Särskilt tandvådsbidrag 

 
Vidare informerar hon om de stöd som går att få för dem som är sjuk, 
har funktionsnedsättning eller har stort behov av personlig 
omvårdnad: 
  
S-tandvård (kortvarig sjukdomsbehandling) – Vid vissa typer av 
sjukdomstillstånd kan man få tandvård till hälso- och sjukvårdstaxa. 
 
F-tandvård (långvarig sjukdomsbehandling) – gäller dem som har 
svårigheter att sköta munhygien på grund av nedsatt funktion till följd 
av specifik diagnos. Kunskap om dessa kort och rättigheter år dålig 
inom sjukvården. 
 
N-tandvård (nödvändig tandvård) – Gäller för äldre eller 
funktionshindrade personer som har ett stort eller långvarigt behov av 
hjälp med personlig omvårdnad. För dem som är 85+ så är detta helt 
gratis, inom hemtjänsten så är det biståndshandläggare som kan skriva 
ut detta till kunder. 
 
Slutligen informerar hon kort om den mobila tandvården, 
utvecklingsmöjligheter finns för den mobila tandvården och för 
utrustning. Hon lämna kontaktuppgifter dit föreningarna kan höra av 
sig vid intresse för att få information från Folktandvården om 
tandvårdsstöd m.m.  folkhalsofunktionen@regiongavleborg.se 

§ 36 Kommunens ansvar för tandvård 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska Ulrica Carlsson informerar om 
kommunens samverkan med Region Gävleborg. 
Munhälsobedömningar utförs av personal från regionen, de skriver 
sedan ut ett kort med information till verksamheten i kommunen. 
Regionen utbildar personal inom kommunen bland annat på vård- och 
omsorgsboenden och i hemtjänsten.  
 
Rutiner för samarbetet finns framtagna, exempelvis finns rutiner för 
första kontakt med kund eller vid nytt hälsotillstånd för kund. 
Regionen och kommunen har i oktober 2020 tagit fram och en ny 
överenskommelse, i och med detta måste rutinerna ses över och nya 
rutiner behöver tas fram på sektor Välfärd. Bland annat behöver man 
se över arbetssituationen för biståndshandläggare. Finns många 
förbättringsmöjligheter framöver. 
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§ 37 Digitalisering - tekniksatsningar och 
utvecklingsprojekt framöver 
IT-strateg Matilda Domeij är inbjuden till dagens sammanträde för att 
informera rådet om de digitaliseringsprojekt om pågått och fortsätter 
pågå, framförallt kopplat till omvårdnadsnämndens verksamheter. 
 
Digitalisering kan skapa nya möjligheter för kommunens 
verksamheter, det handlar om att använda digitala medel för att:  

 Komplettera arbetet - inte ersätta arbete 
 Våra gemensamma resurser kan används på ett smartare och 

effektivare sätt samtidigt som det kan bidra till ökad trygghet 
och tillgänglighet 

 
Matilda ger rådet en uppdatering av utvecklingsarbeten inom 
digitalisering sedan senaste rapportering till rådet 2018, hon 
informerar bland annat om: 

- 2018 planerades och arbetades det för Wifi i verksamheter och 
på boenden – idag finns Wifi för kund och gäst på boenden och 
medarbetare har tillgång till system ute i verksamheterna 

-  2018 pågick projekt och arbete för nyckelfria lås – idag har ca 
2000 kunder nyckelfria lås, vilka kan användas av hemtjänst, 
larmpersonal och legitimerad personal. De nyckelfria låsen har 
positiv effekt på säkerhet, spårbarhet, samt tids- och 
miljövinster. 

- Tillsyn på nya sätt, digital tillsyn dvs med kamera – projekt för 
nattkamera startades under våren 2018 – idag sker digital 
tillsyn som insats sedan två år tillbaka, ca 20 procent av 
tillsynerna sker digitalt. 
Inget sparas och kameror är enbart på vid överenskomna 

tidpunkter, det  
finns nu möjligt att kombinera tillsyn på plats med den digitala 

tillsynen.  
Detta har medfört bland annat minskad störning för kund 

nattetid och möj 
lighet att utföra fler tillsyner för personalen.  

 
Slutligen redogör hon kortfattat för några av de digitaliseringsprojekt 
som pågår och planeras pågå under 2020-2021: 

 Arbeta mobilt – tekniskt pilotprojekt 
 Hemtjänst och hemsjukvård på distans – pilotprojekt 
 Inköp via nätet – pilotprojekt 
 VR-resor 
 Digital kompetensutveckling 
 Möjlighet till nyttjande av stödappar 
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 Länssamarbete - ökad användning samt producent i NPÖ 
(nationell patientöversikt) 

 

§ 38 Lägesrapport från Fixarteamet 
Enhetschef Dennis Berglund är inbjuden till dagens sammanträde för 
att ge kommunala pensionärsrådet en lägesrapport från Fixarteamet.  
 
Fixarteamet erbjuder extra hjälp med små praktiska saker till dem i 
kommunen som är 75+ eller yngre med funktionshinder som omfattas 
av LSS och bor i eget hem. Tjänsten är en möjlighet att få extra hjälp 
och kostar inget, ibland kan efterfrågan på tjänster och uppdrag vara 
större än teamet har resurser och kapacitet att utföra de får då 
prioritera och väntetid kan uppstå.  
 
De anställda i Fixarteamet har en lönebidragsanställning, en 
arbetsmarknadsåtgärd, och detta medför att antalet anställda i teamet 
kan variera. Antal fullföljda uppdrag är avhängt hur många som har 
anställning i teamet. Arbetslagen leds av arbetsledare ifrån kommunen. 
 
Som kund ringer man och bokar den tjänst man vill ha hjälp med – för 
varje uppdrag behövs en ny bokning. Dennis redogör kortfattat vad 
Fixarteamet får utföra för tjänster och exempel på vad de inte får utföra 
– de får inte konkurrera med andra aktörer på marknaden. Vissa 
tjänster kan vara svårare att möta behovet i tillexempel snöskottning 
och gräsklippning. 
 
Nu under Coronapandemin så utförs inga inomhusarbeten, vilket 
medfört att teamet haft god möjlighet att möte behov och efterfrågan 
på utomhusarbeten.  
 
Dennis redogör för statistik i antal kunder och antal uppdrag, vilket har 
ökat och visar en stigande kurva från 2018. Tendenser som går att se är 
bland annat: 

 Ytterområdenas kunder ökar  
 Kunderna blir fler och vill ha hjälp med fler sysslor 
 Kunder som har flyttat in från ytterområden till stan är kvar 

som kund men har behov av annan hjälp 
 Trädgårdsavfall, gräsklippning , samt diverse utomhusjobb 

ökar. En fördubbling sedan 2008. 
 Längre väntetid för kunder i vissa arbeten 

 

§ 39 Information från Kommunpolisen 
Kommunpolis Måns Jennehag är inbjuden till dagens sammanträde, 
han informerar rådet om bland annat:  
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- Polisen arbete med den grova kriminaliteten i kommunen, 
brottsförebyggande åtgärder för att minska hot, skjutningar och 
övrig grov kriminalitet. När vissa ärenden behöver prioriteras 
så måste tyvärr vissa ärenden nedprioriteras. 

 
- Coronapandemin och polisens roll om att upprätthålla 

regeringens restriktioner gällande allmänna sammankomster 
och offentliga tillställning. Utöver detta har polisen ingen roll 
kopplat till pandemin men jobbar för att upprätthålla en 
trygghet i samhället under pandemin. Internt i kommun arbetar 
polisen numera mycket digitalt, vissa möten fungerar väldigt 
bra att ha digitala medan andra möten inte passar lika bra att 
hålla digitalt. 

 
- Hur man som äldre kan skydda sig mot bedrägerier. Det gäller 

att ha en gynnsam misstänksamhet mot personer som ringer 
eller på annat sätt tar kontakt för propåer om att sälja eller 
hjälpa i vissa sammanhang. När man misstänker bedrägerier så 
är det viktigt att man tar kontakt med polisen så de får in 
informationen och kan jobba utifrån den. 

 
Därefter har rådets ledamöter möjlighet att ställa frågor till Måns bland 
annat om missbruk av droger, krav på tjänstevapen, arbete för att 
minska sexhandel m.m. Måns svarar efter bästa förmåga på frågorna. 
 

§ 40 Rapport från projekt en Äldrevänlig 
kommun 
Kerstin Weivert ger rådet en lägesrapport för projektet äldrevänlig 
kommun, hon inleder utifrån situationen med Covid-19 och Stödlinje 
Corona. Under hösten har man uppmärksammat en ökning av 
orossamtal till stödlinjen, total sett har 119 samtal inkommit sedan 1 
september. Samverkanspartnerna fortsätter träffas, dock inte med 
samma täta intervall. Det är viktigt att samarbetet fortsätter så snabba 
insatser kan tillsättas om läget skulle förändras. 
 
Den ofrivilliga ensamheten och psykisk ohälsa bland äldre personer har 
konkretiserats i pandemins spår. Det finns flera aktörer i Gävle 
kommun som genomför eller planerar aktiviteter i syfte att minska 
ohälsa och ensamhet hos de äldre. 
Det finns ett behov att samla ihop alla initiativ för att hitta 
beröringspunkter och möjligheter till samarbete, men också få en 
gemensam kartbild på vad som erbjuds i Gävle. 
 
Vidare informerar Kerstin om arbetet med uppsökande verksamhet och 
funderingar kring framtidens uppsökande verksamhet. Samtalen har 
genomförts av Välfärd Förebyggande enhetens medarbetare som sedan 
skickat underlaget till äldrevänlig kommun. Synpunkter och 
reflektioner utifrån samtalen kan vara förslag att se över om något bör 
införas i baslinjeundersökningen. 
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Slutligen ger hon en lägesrapport gällande resultat från 
baslinjemätningen, samt hur arbetet med handlingsplan utifrån 
resultatet planeras. Resultatet från mätningen kan vara klart i slutet av 
oktober 2020. Dialogträffar kommer genomföras under november 
2020.   
 
Underlag 
Statusrapport 1 Stödlinje Corona 
 

§ 41 Information från 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Ordföranden informerar om status för trygghetsboenden och 
kommande projekt bland annat Gavlegårdarnas projekt i Bergby, 
Forsbacka och Norrsundet. 
Samhällsbyggnadsnämnden meddelar att de återkommer vid senare 
tillfälle då de har mer information att rapportera om.  
 

§ 42 Information från kontaktpolitikerna 
Ewa Löfqvist ledamot i Samhällsbyggnadsnämnden informerar om, 
parkeringshus för magasinplan, samt översyn av hundrastgårdar vilket 
nämnden får mer information om på kommande sammanträde den 21 
oktober 2020. 
 

§ 43 Samarbete med Gävle kommuns 
Funktionsrättsråd gällande arbetet om aktiv 
involvering vid nybyggnation och exploatering 
Rådet beslutar att bjuda in Helene Åkerlind, ordförande i Gävle 
kommuns Funktionsrättsråd, till kommande sammanträde den 1 
december 2020 för att informera om samarbetet. Innan rådet fattar 
beslut för samarbete så vill de ha svar på frågor gällande 
arbetsgruppens syfte, arbetssätt och struktur. 
 

§ 44 Remisser och remissvar 
Det finns inga remisser eller remissvar att rapportera vid dagens 
sammanträde.  
 

§ 45 Frågor 
Fråga: Vem ansvarar för hälsocentralen i tullhuset? 
Svar: Region Gävleborg, det är Gävle strands hälsocentral som flyttar in 
i Tullhuset. 
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§ 46 Rapporter/anmälningsärenden 
Följande rapporter och anmälningsärenden redovisas för rådet: 
 

 Skrivelse till ordförande i Omvårdnadsnämnden - Boendeplan 
2020 

 Svar på skrivelse från Omvårdnadsnämndens ordförande, 
oktober 2020 

 Verksamhetsrapport delår 2 Omvårdnadsnämnden  
 
Tidigare utskickat till rådet: 

 Nyhetsbrev aug-sep 2020 Äldrevänlig kommun 
 Forsbacka 3:72 m.fl., Valbovägen 579 – samråd, samt reviderad 

svarstid 
 Nyhetsbrev 26 - Vi bygger om Drottninggatan, från Livsmiljö 

Gävle 
 Granskning av förslag till detaljplan Söder 14:5 mfl, kv. Gefle 

Vapen 
 
Rådet vill framföra att det bör tydliggöras var ansvaret finns för 

trygghetboenden,  
samt att det bör finnas någon ansvarig person att vända sig till i frågor 

gällandetrygg 
hetsboenden. 
 
§ 47 Övrigt 
Gävle Parkeringsservice har inkommit med ett ärende – hur kan de 
underlätta för äldre vid borttagande av mynt från parkeringsautomater 
i Gävle. 
 
Rådet beslutar att bjuda in Parkeringsservice till kommande 
sammanträde den 1 december 2020 för att informera och föra dialog 
med rådet. Rådet önskar samtidigt få instruktion för SMS-betalning i 
parkeringsautomaterna.  
  
 

§ 48 Avslutning och kommande möte 
Nästa möte: 2020-12-01 klockan 13.00 - 17.00.  
Lokal: Förvaltningshuset, mötesrum Amsterdam. 
 
Ordföranden tackar deltagarna och avslutar dagens sammanträde.  
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